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Acta de la Junta de l'AFA/AMPA celebrada el dimarts 18 d’octubre del 2022

1. Benvinguda a les famílies noves i de 1r ESO
2. Propera renovació de la Junta
3. Canvis i resum del darrer Consell Escolar
4. Recuperació de les activitats presencials
5. Torn obert de paraules

1. Benvinguda a les famílies noves i de 1r ESO

Fem una roda de presentació dels membres de la Junta i dels assistents. Expliquem el
funcionament de l’AFA i les activitats que es duen a terme. El gran canvi que hi ha hagut el
darrer curs és el canvi de la gestió de la socialització dels llibres. De cara al curs vinent
volem aprofitar a enviar amb el paquet de llibres l’agenda i la carpeta, per a tots els socis de
l’AFA.

2. Propera renovació de la Junta

Encara que el mandat de la Junta actual no estigui caducat, ens toca fer una renovació de la
Junta properament, perquè l’actual tresorera, l’Elisenda, és el darrer any que és al centre i a
l’Álvaro, el president, li queda només un curs. Caldria fer, doncs, una renovació aviat. I es
podria aprofitar, si hi ha algú interessat, a la propera Assemblea general, que hem de
convocar per al novembre. El càrrec de tresorera s’ha de renovar sí o sí a la propera
Assemblea General que se celebrarà aquest novembre.

3. Canvis i resum del darrer Consell Escolar

Fem un resum del darrer consell escolar. Llegim l’acta que el Gerard va fer de la reunió.
Alguns dels temes que parlem a la reunió ja van sortir al Consell Escolar. L’acta és la
següent:

RESUM DEL CONSELL ESCOLAR DEL 3/10/2022

COMPOSICIÓ DEL CONSELL

Hi ha hagut canvis de professors al Consell. El Roberto ja no hi és perquè ha abandonat el
centre i el Jordi és baixa. Ha entrat la Paz com a substituta i fins que no es convoquin les
noves eleccions no es pot omplir la plaça vacant.
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Falta un representant dels alumnes.

La Pilar ja no és mare del centre i per tant és baixa, entra el Gerard a substituir-la.

La Comissió Permanent ja no és necessària.

Falta 1 representant dels alumnes a la Comissió Econòmica. Se li proposa a la Júlia i
comenta que ho ha de parlar amb els altres representants dels alumnes. En breu diran qui
hi entra.

S’ha creat la Comissió ODS (antiga Agenda 21). Hi ha la Chiara, la Virgínia Camps, l’Òscar
Peris i caldria veure si hi entren els alumnes.

PROJECTES DEL CENTRE

Es presenten i s’aproven els diversos projectes del centre que per nova normativa cal
aprovar per votació al Consell.

Toca renovar el projecte general per protocol de la Conselleria.

S’activa els PESC. S’hauria de fer un recordatori i potser alguna publicitat per ajudar a
donar a conèixer les activitats extraescolars perquè no hi ha massa alumnes. Avui mateix
s’ha fet una sessió de tast i presentació i hi han anat 5 alumnes. De moment son 10 els
alumnes apuntats. El PESC el gestiona l’empresa Promofort i ho coordina l’Ernest
Espartero. Les activitats ofertes les decideix l’empresa, en funció dels monitors de què
disposa. Hi ha un exalumne que ha demanat poder assistir a les extraescolars. Se li
permetrà fer-ho i per això haurà de signar un document de responsabilitats, ja que ja no és
alumne del centre.

Projecte expositiu. Una nova proposta per disposar de l’espai de l’institut per fer exposicions
i mostres del treball de les diferents branques dels cursos tant dels alumnes com dels
professors. Aquesta activitat va vinculada a una nova matèria que s’ha creat des del
Departament i que a l’institut no es fa perquè es dona de forma transversal en totes les
diverses disciplines.

Es reactiven les Tardes d’Art. Se’n faran 2 anuals. Encara no se sap on es podran fer per
temes de ventilació. Potser es poden fer al passadís.

Projecte de convivència. Es troba disponible en obert al web de l’institut. Una de les parts
del projecte és la integració i la convivència de les diverses llengües i identitats que hi ha al
centre. Es proposa una acció de rotular en diversos idiomes els diferents indicadors que hi
ha al centre. És una manera senzilla i directa de visualitzar i integrar la diversitat cultural del
centre. S’ha de potenciar la relació amb les famílies. Es proposa la integració com a canal
de comunicació del Telegram de l’Afa, i es comenta que caldria activar la web de l’Afa com a
espai d’intercomunicació entre famílies i centre.



Projecte de Pla digitalització del Departament d’Educació. També és al web. En el seu marc,
es farà una formació específica de 40 hores al professorat sobre noves tecnologies.

També es demana que es reactivin les xerrades que es feien des de l’AFA especialment
adreçades als alumnes de 3r d’ESO:

- Com ser adolescent i no morir en l’intent
- Matriculació a les PAU (Anna Nissare)

S’activa una activitat nova amb els alumnes de 1r d’ESO, el Trocavinti, que aprofita el
mercat d’intercanvi del Trocasec per dur-lo a l’insititut. Es vol fer abans de Nadal, possible
data el divendres 2 de desembre. Ho coordina la Chiara. Estaria bé fer-ho extensible a tots
els cursos i generar una activitat que es celebrés de manera festiva, podria fins i tot ser un
dissabte.

Es mantenen 4 línies a tots els cursos. Això afavoreix la reducció de la ratio, ja que ens
toquen 3 grups, però el centre ha decidit dividir-los en 4.

Aquest gener cal refer tots els horaris de les matèries lectives en acordança amb el pacte
signat entre sindicats i Conselleria. Es farà arribar als alumnes el nou horari de matèries
amb les notes de final de trimestre. Això no afecta el marc horari lectiu.

Cal aprovar les sortides escolars. Si un departament no presenta ara una sortida i per tant
no és aprovada en aquest pla, aquesta sortida no serà aprovada ni autoritzada a posteriori.

S’aproven les sortides puntuals amb un sol professor per aquelles matèries que realitzen les
activitats docents fora del centre o de l’aula durant la seva hora lectiva, és a dir que fan la
classe fora de l’aula.

TORN ALUMNES

No hi ha cap representant dels alumnes en el moment d’arribar al seu torn, perquè han
hagut d’abandonar la reunió abans. Se’ls farà saber que si tenen qualsevol comentari o
reclamació la facin arribar lliurement al Consell o a direcció. Tenen la porta oberta.

S’ha activat un Grup de mediació format pel mateix alumnat. Aquest grup de mediació rebrà
formació sota coordinació de la psicòloga del centre i aquesta formació servirà per dur a
terme les mediacions i per rebre algun tipus d’acreditació formal de la mateixa de cara a
estudis o incorporació al teixit social posterior.

També s’ha obert un formulari intern perquè els alumnes puguin expressar els seus neguit si
malestar i també s’ha activat un servei de consulta personalitzada i d’atenció psicològica als
mateixos dins del centre, especialment indicada en un moment en què es posa sobre la
taula el debat social sobre els trastorns mentals i el suïcidi, altament preocupant entre els
adolescents.

Aquest curs es recupera la presencialitat al 100% en tots els aspectes.

TORN FAMÍLIES



La comunicació entre famílies i el centre és sempre a través del tutor. L’aplicació Ieduca
només notifica les absències, no notifica els retards ni la presencialitat. Quan s’envia una
notificació és perquè a les 8:40 l’alumne encara no és al centre. Si una família rep la
notificació i vol saber si el seu fill és o no al centre pot trucar per telèfon a consergeria, que li
faran saber si el seu fill ha arribat tard o no hi ha anat.

El calendari i l’agenda setmanal o d’exàmens és accessible al web del centre. Per veure les
activitats setmanals cal accedir a “agenda del curs”. Aquestes activitats les actualitzen els
propis alumnes, que son els encarregats de dur l’agenda de cada curs, amb un responsable
designat.

Si alguna família necessita fer un monitoratge del seus fills, totes les activitats, deures,
exàmens… es poden consultar al site del curs:
https://sites.google.com/site/agendatasqueseso/

Aquest curs ha començat molt aviat i ha fet molta calor. Des del Departament no s’ha
aportat ventiladors ni sistemes d’aire condicionat. La ventilació s’ha fet obrint portes i
finestres. Hi ha hagut queixes però no s’ha donat cap cas d’incidència física, excepte la
intoxicació que s’ha donat per menjar i que a manca encara de resultats és quasi segur que
es va donar per les altes temperatures, ja que coincideix amb el dia amb el termòmetre més
elevat de tot aquest inici de curs. Ara no es posaran ventiladors perquè les temperatures ja
son més moderades. En tot cas qualsevol sistema de refrigeració l’ha de posar el
Departament, no l’institut, que a més no té pressupost extra per a fer la despesa.

Les filtracions d’aigua de pluja de la teulada estan definitivament resoltes. Ja es va reparar
la teulada. No es va aprofitar per instal·lar les plaques solars tot i que es va demanar des de
la direcció. En breu hauran de fer obres, de nou, per instal·lar-les.

S’accepta la petició de gestionar a l’hora del pati les taules de ping-pong i d’activar una zona
de jocs tranquils. Es comentarà amb els responsables, que és el departament d’educació
física. La proposta és ben rebuda. Es parla també de disposar d’un espai per als escacs.

ALTRES

S’ha mort una ex-alumna del centre, la Júlia Planas. Ha tingut una mort sobtada. A la festa
d’inici de curs d’aquest divendres se li farà un homenatge. Era molt recordada i estimada pel
professorat. Tenia una vida molt activa i participativa al barri. És una notícia que ens omple
de tristesa.

4. Recuperació de les activitats presencials

Reactivarem les activitats presencials. Una de les activitats que ens van demanar
específicament de tornar a fer des del Consell Escolar son les xerrades que es feien de:

- Com ser adolescent i no morir en l’intent
- Matriculació a les PAU
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Parlarem amb l’AFFAC per buscar qui ho pot fer dins de l’oferta que ells ja tenen muntades,
ja que les persones que ho feien abans ja no ens ho poden fer.

Reprendrem també la col·laboració amb les tardes d’art tan bon punt es convoquin.
Continuarem ampliant la idea de fer-les al màxim de saludables possible, evitant portar
begudes ensucrades, per exemple.

Trocavint. Ens sembla una iniciativa molt maca. Hi donem ple suport. La primera que es farà
s’organitza des de primer d’ESO, però estaria molt bé que n’hi hagués com a mínim 2 a
l’any en dissabte i amb un to més festiu, amb possibilitat que els de teatre facin alguna cosa
o que es fessin cartells amb els de batxillerat artístic. Si no tira des dels alumnes podem
organitzar-ho des de l’Afa.

5. Torn obert de paraules

Es parla de la Festa de Benvinguda que es va fer la setmana passada. Alguns alumnes han
comentat que va ser una mica apagada i poc agraciada. Estaria bé posar-hi una mica més
d’esforç i pensar una dinàmica més interessant per ells.

Comenten que s’ha dit que el servei de menjador no accepta que es faci l’activitat de vendre
pastissos i entrepans a l’hora de l’esmorzar per finançar el viatge de fi de curs, perquè diuen
que ells així perden vendes. Hem preguntat a direcció i ens informen que això és fals i que
no hi ha cap problema, i que de fet l’alumnat està venent pastissos cada divendres sense
problemes.

Activació web per tenir una plataforma activa de comunicació entre les famílies i el centre.
Ens proposem de fer-ho extrenament, sigui pagant a algú o sigui preguntant a les famílies si
algú té el coneixement per fer-ho.

Hauríem de reactivar la reunió amb el Punt Neutre i els alumnes. Els escrivim per
convocar-los.

S’aixeca la sessió. Pròximament es convocarà l’Assemblea per al proper dimarts 15 de
novembre.


